

FAB REGION: BUILDING RESILIENT COMMUNITIES

Call for papers

Die Fab Region Bergisches Städtedreieck lädt am **16.06.2026** zum interdisziplinären Symposium „Fab Region: Building Resilient Communities“ an der Bergischen Universität Wuppertal ein. Das Symposium lädt WissenschaftlerInnen, PraktikerInnen, AktivistInnen und GestalterInnen ein, Beiträge zu Themen wie **Fab Cities, Makerspaces und Fab Labs, Open-Source-Ansätze, Cradle-to-Cradle-Prinzipien, Suffizienz sowie zirkuläre Wertschöpfung und lokale Produktion** einzureichen. Der Schwerpunkt liegt auf Ansätzen, die nachhaltige und gemeinwohlorientierte Entwicklung fördern – sowohl in urbanen als auch in ländlichen Kontexten.

Eingereicht werden können Abstracts für **wissenschaftliche Fachvorträge (20 Minuten inkl. Diskussion)** oder **praxisorientierte Posterbeiträge**, die im Rahmen einer Ausstellung präsentiert werden. Das Abstract sollte einen Umfang von maximal **300 Wörtern** nicht überschreiten. Die Einreichungsfrist endet am **31.03.2026**. Eine Veröffentlichung ausgewählter Beiträge im Anschluss an das Symposium ist geplant.

Beiträge können interdisziplinär oder aus spezifischen Fachrichtungen stammen – etwa aus Technik, Stadtentwicklung, Design, Sozialwissenschaften oder Umweltökonomie. Das Symposium bietet Raum für Austausch, Vernetzung und gemeinsame Zukunftsentwürfe für resiliente Regionen.

Einsendungen sind an fabregion@bergische-gesellschaft.de zu richten.

FAB REGION: BUILDING RESILIENT COMMUNITIES

Call for papers

The Fab Region Bergisches Städtedreieck invites you to the interdisciplinary symposium "Fab Region: Building Resilient Communities", taking place on **June 16th 2026** at the University of Wuppertal. The goal is to bring together perspectives on resilient, future-oriented communities, with a particular focus on local production, open technologies, and connected infrastructures.

The symposium invites researchers, practitioners, activists, and designers to submit contributions on topics such as **makerspaces** and **Fab Labs**, **open-source approaches**, **cradle-to-cradle principles**, **sufficiency**, and **local value creation** and **production**. The focus lies on approaches that foster sustainable and community-driven development – both in urban and rural contexts.

Abstracts may be submitted for **academic presentations (20 minutes including discussion)** or for **poster contributions from practice** to be displayed in an exhibition. Abstracts should not exceed **300 words**. The submission deadline is **March 31st 2026**. A publication of selected contributions following the symposium is planned.

Contributions can be interdisciplinary or stem from specific fields such as technology, urban development, design, social sciences, or ecological economics. The symposium offers space for exchange, networking, and collaborative visions for resilient regions.

Submissions should be sent to fabregion@bergische-gesellschaft.de.